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>.> Local 

El baixador del polígon aspira 
a transportar 23.000 viatgers · 
La consellera Ca pella inaugura la nova 'estació'. que atansa Lleida 
a I'Horta i els pobles de la línia de la Pobla, a la zona ·industrial 

ACN 
Redacaó 

La Consellera de Territori, 
Ester Capella, va inaugu
rar ahir el nou baixador de 
tren al polígon industrial 
del Segre de Lleida, un nou 
servei que forma part de 
la línia Lleida-la Pobla de 
Segur de Ferrocarrils de la 
Generalitat (FGC) i que fa
cilitan1 els despla9aments 
en transport públic a les 
persones que treballen a 
la zona així com l'accés a 
espais d'interés natural i 
cul ural com la partida de 
Grenyana, el pare de la Mi
tjana i el Molí de Cervia. 

La previsió de Territo
ri estima que uns 23.000 
usuaris faran ús anualment 
d'aquest baixador amb 
parada facultativa. El pro
jacte ha costat 453.000 
euros procedents deis 
fons Next Generation i el 
van inaugurar la consellera 
de Territori, Ester Capella, 
el president de FGC, Toni 
Segarra i !'alcalde de Llei-

El Comú critica 
la política local 
d'habitatge 
El Comúdelleida expressa 
preocupació pel fet que 
només s'ha incorporat un 
habitatge al · pare públic 
d'habitatge i només deu a 
la xarxa de lloguer social 
des de l'inici del mandat. 
"És evident que les me
sures preses fins ara són 
insuficients", va dir la regi
dora Laura Bergés. 

• Larrosa diu que "obre 
les portes" al Molí de 
Cervia i als treballadors 

FOTO Tonv Alcántar La consellera, amb Talarn i Larrosa i la presidenta de Granyena 

puguin anar-hi amb el seu 
vehicle personal i després 
fer ús del tren, segons va 
apuntar ahir el president 
de Ferrocarrils, Toni Sega
rra. En total , la demanda 
potencial d'aquest baixa
dor és d'unes 23.000 per
sones a l'any, va explicar 
Segarra. Funciona amb 
paraqa facultativa, és a dir, 
els usuaris que vulguin ac
cedir o baixar del tren han 
de sol-licitar-ha prement un 
botó. Durant l'acte d'inau
guració !'alcalde de Lleida, 
Félix Larrosa, va celebrar 
que ·el baixador facilita la 
mobilitat deis treballadors i 
obre les portes del Molí de 
Cervia. "Aixo és estimulant 
perqué puguem treballar 
per recuperar la seva acti
vitat patrimonial", va mani
festar Larrosa. 

da, Félix Larrosa, que van 
arribar en tren al nou espai. 

La consellera Capella va 
valorar que el departament 
que encap9ala ha complert 
amb el calendari d'obres 
previst i va destacar que 
el nou baixador "millora 
l'accés en transport públic 
deis treballadors del po-

• Ha costat 453.000 
euros i tindra una 
parada facultativa 

lígon, pero també facilita 
l'accés a espais de gran 
valor ambiental i patrimo
nial". "La millora del corre-

ERC proposa que s'estudii la 
viabilitat del 'bicing' a Lleida 
El grup d'ERC a la Paeria 
presentara al pi~ de di
vendres una moció per 
a l'impuls d'un nou mo
del de mobilitat a Lleida, 
amb mesures com l'im
puls d'un estudi sobre la 
viabilitat d'implantar un 
sistema de lloguer de bi
cicletas i de vehicles de 
mobilitat personals. "Es 
tractaria de posar en mar-

xa un sistema com el Bí
cing a Barcelona. Creiem 
que a Lleida hi ha deman
da creixent d'aquest ser
vei i que seria una bona 
proposta per incentivar 
l'ús de la bicicleta a la 
nostra ciutat", va dir Jor
dina freixenet. També pro
posen definir noves línies 
de bus i la finalització del 
sistema de metrominut. 

dor ferroviari de Lleida ha 
estat i és prioritat d'aquest 
departament", va remarcar 
la consellera de Territori. 

A la vora del baixador 
s'hi ha fet un aparcament 
de vehicles, que s'ha com
plementat amb la urbanit
zació de la vorera per afa
vorir que els usuaris també 

El PP vol un nou conveni de 
la Paeria amb Sucs i Raimat 
El grup municipal del 
PP de Lleida presenta
ra una moció al Pie de 
la Paeria per impulsar un 
nou conveni regulador 
de les relacions econo
miques, administrativas 
i competencials amb les 
Entitats Municipals Des
centralitzades (EMD) de 
Sucs i Raimat. "Les dues 
EMD necessiten d'un nou 

conveni regulador de les 
relacions economiques 
i administrativas amb la 
Paeria. Cal millorar el fi
nan9ament de les EMD 
i fixar les seves compe
téncies així com les com
pensacions economiques 
justes per garantir !'efica
cia i ·eficiencia deis ser
veis que es presten", va 
dir ah ir Xavier Palau. 
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lsona renuncia a 463.000 
euros per fer dos projectes 
de transició energCtica 
Per instal·lar plaques solars i una caldera de biomassa 
i l'alcaldessa di u que n'han presentat un d'alternatiu 

A.SÁNCHEZ 
lsona 

L'Ajuntament d'lsona i 
Concá Delia (Pallars Jus
sa) ha renunciat a un ajut 
europeu de 462.817,34 
euros per col·locar pla
ques solars en diversos 
equipaments i instal·lar 
una caldera de biomassa 
on actualment s'ubiquen 
els magatzems de la bri
gada municipal. 

Aquests dos projectes, 
que van ser impulsats per 
!'anterior equip de govern, 
formen part del programa 
DUS5000 de la Unió Eu
ropea i I'Ajuntament ha 
pres la decisió de no exe
cutar-los perqué suposara 
una despesa addicional de 
90.000 euros, cost que el 

consistori no pot assumir, 
segons va expressar en un 
comunicat. 

El consistori també va 
recordar que instal-lar la 
caldera de biomassa als 
magatzems de la br!gada 
hauria obligat a adquirir un 
nou edifici per ubicar-hi el 

magatzem, que hauria tin
gut un cost d'entre 100.000 
i 250.000 euros. 

L'alcaldessa, Jeannine 
Abella, va admetre que 
"compartim" la necessitat 
de fer la transició energé
tica i, per aixo, ja han pro
posat un projecte alterna-

Captura del projecte que 
preveu l'equip de govern, 
amb plaques solars al 
sastre de l'escola Aeso 
FOTO Junts lsona 

tiu per instaHar plaques 
solars i dues calderes de 
pellet a l'escola Aeso i a 
l'edifici del Consultori, ja 
que les actuals funcionen 
amb gasoil. 

Abella va anunciar que 
ja compten amb un pres
supost i que l'actuació 
s'assumiria en el període 
2024-2026. El compromís 
és que els edificis inclo
sos dins el projecte puguin 
funcionar amb energía 
verda abans d'acabar la 
legislatura perqué són ac
tuacions prioritarias. 

Liciten el canvi de 260 Iluminarles per r~duir 
la contaminació lumínica d~güestortes 
La Diputació de Lleida ha 
publicat la licitació del con
tracta de subministrament 
de 257 lluminaries, per un 
import de 69.438,67 euros, 
destinadas a disminuir la 
contaminació lumínica al 
voltant del Pare Nacional 
d' Aigüestortes i Estany de 
Sant Maurici. 

El projecte contempla la 
instal·lació de les noves 
Iluminarias en els termes 
municipals de Vilaller, Se
net, Capdella, Espui, la 
Pobleta de Bellvei i a la 
Central de Capdella, amb 
la finalitat d'adequar-se 

FOTO Art lmatge d'arxiu d'excursionistes al Pare 
Nacional d'Aigüestortes el passat estiu 

a la nova classificació de 
protecció envers la conta
minació lumínica E1. 

L'actuació, · que es fi
nan9ara amb fons Next 
Generation, consistira en 
la substitució de les llums 
actuals, que són de llum 
blanca, per leds o altres 
fonts de llum carabassa. El 
projecte s'emmarca dins 
del Pla de Sostenibilitat 
Turística en Destí 'Natural
ment Lleida', un projecte 
liderat pel Patr~nat de Tu
risme de la Diputació, que 
té un financ;:ament de 3,5 
milions d'euros. 
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COMARQUES 

Benaventde 
Segria reactiva 
l'associació 
dejoves 

L'Ajuntament de Bena
vent de Segria ha decidir 
reactivae la seva asso
ciació de joves per ga
rantir-los més impllcació 
en la vida social i cultu
ral. L'entitat celebrara la 
seva primera assemblea 
el 5 d'abril i ja té previs
tas un seguit d'activitats, 
com ara Sant Jordi i un 
torneig de padel, va ex
pressar el consistori en 
un comunicat. 

Ajutsala 
Nogueraper 
adaptar pisos 
de la gent gran 
El Consell Comarcal de 
la Noguera ha obert el_ 
termini per sol·licitar els 
ajuts per adaptar !'interi
or deis habitatges i afa
vorir la mobilitat i l'auto
nomia de les persones 
majors de 65 anys. Es 
pot presentar fins al 28 
de juny i les obres no po
den estar iniciadas. 

IvanSabaté 
s'incorpora a 
la Diputació 
de Lleida 
La Diputació de Lleida 
va presentar ahir el nou 
director deis Serveis 
Técnics, l'enginyer lvan 
Sabaté Arnau. Nascut a 
Maials, té l'especialitat 
d'Estructures i Construc
ció d'Enginyeria Industri
al i d'Eiectricitat d'Engi
n~eria Técnica Industrial. 
Sabaté arriba procedent 
el Consell Comarcal de 
la Segarra, on era el res
ponsable de l'elaboració 
d'informes del control 
ambiental deis municipis. 
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